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Mi a bal szemünkkel nézünk a világra. Így sok mindent 
észreveszünk, amit csak a jobb szemünkkel nem látnánk. Másként 
is látjuk a világot, mondjuk úgy, balszemmel. Ezután minden 
számunkban elmondjuk, miként is látjuk az éppen esedékes 
eseményeket a saját politikai értékítéletünk alapján, balszemmel. 

THÜRMER GYULA
BALSZEMMEL

Hajrá Magyarország!
Hajrá magyarok! Hát ez az! El nem tudnám képzelni, 
hogy normális emberek azt kiabálnák a stadionban, 
hogy hajrá európaiak, hajrá Európa!

Az európai meccs lefutott az EU-ban is, a NATO-ban is. 
Nem akarom senki kedvét elrontani, de olyan klasszikus, 
nagy ívű békepárti áttörés nem volt, bár a jobboldal meg-
erősödött. Az EU vezetők utána nagy ívben tettek a válasz-
tók akaratára, és saját bandájukból lesz az új vezetőség is.

Az észt Kaja Kallas jelölése az EU főbiztosi posztjára 
szíven ütött. Észtország fogja dirigálni az európai külpo-
litikát? Hát akkor sose lesz megegyezés Oroszországgal. 

Mit tudhat egy 1,3 millió lakosú ország olyat, amit mi 
közép-európaiak nem tudunk? Értem én, az észteket már 
Hitler sem tekintette alja népének és egész jó Waff en SS 
hadosztály szerveződött belőlük.  Egyébként a 2012-es 
észt törvény szerint az SS-egyenruhás észtek már nem 
rosszfi únak minősülnek, hanem szabadsághősöknek.

EU-s ügyekben megpróbáltunk az olaszokkal ösz-
szefogni a németekkel szemben. A puszipajtás Meloni 
azonban nemet mondott. De miért is mondott volna 
igent? A németek pénze nélkül Meloni se előre, se hátra. 

Egyébként ezt is lehetett tudni.  Horthy nagy álma volt 
összefogni Mussolinivel Hitler ellen. Mondjam, hogy mi lett 
a vége? Szóval, ha a németek ellen akarunk valamit, nem 
azokban kell reménykedni, akik a németektől függenek. 

A NATO-főtitkár ügye végképp kihozott a sodrom-
ból, pedig alapvetően nyugodt ember vagyok. Nem ked-
velem a másik jelöltet, a román elnököt, Klaus Johannist, 
de legalább kelet-európai. Ebből a térségből még soha 
senki se lehetett NATO-vezér, és most sem lesz. 

Utálom a beképzelt nyugat-európai hivatásos po-
litikusokat, és a holland Mark Rutte különösen nem 
szimpi. Szerintem vagyunk néhányan az országban, 
akik így gondolkodunk.

De ő lesz az új NATO-főtitkár. Végül a magyar mi-
niszterelnök is beadta a derekát. Értem én, végül is, jobb 
ma egy Rutte, mint holnap egy csinos NATO-megszállás!

Rutte még adott egy papírkát is, hogy a magyarok-
nak nem kell hadba menniük, és a magyarokat csak 
holland miniszterelnökként utálta, de NATO-főtitkár-
ként nem fogja anyázni egyetlen szövetségesét sem.

Gyerekkoromban úsztam a Fradiban. Nem jött be! 
Utálatosak voltak, lekezeltek. Meguntam. Elmentem 
a Ganz-MÁVAG-ba atletizálni. Ott elfogadtak, ott 
szerettek, ott sikeres voltam. 

Szóval váltsunk végre csapatot!  Menjünk oda, 
ahol szívesen látnak és azok lehetünk, akik vagyunk! 

Hajrá magyarok! Hajrá Magyarország!2

Képzeljék, meccsen voltam! A magyar-németen! Na, 
nem a stuttgarti stadionban, hanem otthon, a díványon. 
Még a hivatalos címeres mezt is megvettem az alkalom-
ra. Ha már szurkolunk, akkor adjunk bele apait-anyait!

Hát, kérem, néztem a stadiont.  Nekem ne mond-
ja senki, hogy csórók vagyunk és megélhetési válság 
van. A stadion vörös volt a magyaroktól. Vörösön 
most ne politikát tessenek érteni, ilyen színű a váloga-
tott meze. Ahogy nézem az interneten, egy-egy jegy 
lazán három-négyszáz euró volt, s abban még nincs 
benne a szállás, az utazás és a neves stuttgarti sör sem.

Eleinte nem értettem, hogy van az, hogy a németek 
többet voltak a magyar térfélen, mint mi az övékén. 
De úgy tűnik, a foci modellezi az életet. Gondoljanak 
bele, hány német cég van Magyarországon és hány 
magyar cég van Németországban? A valós életben is 
a németek vannak a mi térfelünkön, és mi nem na-
gyon szólhatunk bele abba, hogy náluk mi történik.

Tetszett a meccs, de meg kell, hogy mondjam, nem 
értem, miért nem nemzetek küzdenek egymás el-
len. Manapság a nemzeti válogatottak is tele vannak 
olyanokkal, akik biztosan nem annak a nemzetnek 
a fi ai. Lehet persze, hogy egyes országok sohasem 
jutnának az EB közelébe, ha csak az ő fi aik játsza-
nának, de ez nem tragédia. Az egyik nemzet ebben 
jó, a másik meg másban. Az afroamerikai sportolók 
jók a fociban, de mondjuk, elenyészően kevés néger 
síbajnok lehet és a gyorskorcsolyában se jeleskednek.

Persze, értem én! Most a pénz dönt. Képzeljék 
el, ha ezt az elvet kiterjesztenénk másra is, akkor 
Szalay-Bobrovniczky miniszter úrnak nem kéne ki-
tenni a lelkét, hogy magyar területi önkéntes tartalé-
kosokat toborozzon. Honosítsunk pár ezer törzsi har-
cost Csádból, ahol a jelek szerint egyre inkább otthon 
vagyunk és nincs az az ellenség, amely nem rettenne 
meg tőlük. Képzeljék el az orosz katona arcát, aki 
egy magyar nemzeti mezes, illetve mit is mondok, 
magyar egyenruhás csádival találkozik össze!

Egyébként nem minden a gazdagság, meg a fej-
lettség. Sok éve volt etióp csodafutó. Az nem futott, 
hanem repült az európai pályán. Aztán kiderült, hogy 
csórikám otthon homokban edzett, mert nekik nem 
tellett rekortán pályára. A homokban pedig nehéz fut-
ni, de volt kitartása.  És ő győzött! Szóval nem minden 
a pénz, a fejlettség, a hit, az elkötelezettség is számít. 

Hajrá magyarok! Belejön az ember a szurkolásba. 
A második félidőben azon kaptam magam, 
hogy kiabálok: ki az a marha, aki egy ilyen 
labdát a kapu fölé lő?
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Oroszország-Vietnám: 
igazságos többpólusú 
világrendet!

Hollandok ajándéka 
Zelenszkijnek

Phenjan-Moszkva:
jobb, ha komolyan veszi a Nyugat!

Szerbia: stikában 
adnak el lőszert 
Ukrajnának Németország: 

nagyon kell a hadiipar

Oroszország és Vietnám igazságos többpólusú vi-
lágrendet akar, és ennek érdekében átfogó stratégiai-
partneri megállapodás megkötését tervezi, továbbá 
erősíteni akarja az együttműködést a Délkelet-Ázsiai 
Nemzetek Szövetsége (ASEAN) és az Eurázsiai Gaz-
dasági Unió (EEC), valamint a Sanghaji Együttmű-
ködési Szervezet (SCO) között – jelentette a Magyar 
Békekör tudósítója az orosz elnök hanoi tárgyalása-
iról kiadott közös közleményben foglaltak alapján. 
(https://bekekor.wordpress.com)

Patriot rakéták érkeznek Kijevbe. Hol-
landia egy másik, meg nem nevezett or-
szággal közösen küld fejlett fegyvereket 
Ukrajnának. A holland védelmi minisz-
ter azt mondta, a rejtélyes támogató majd 
felfedi magát.

A Financial Times szerint Szerbia 2022 
óta harmadik országokon keresztül 800 
millió euró értékben adott el lőszert  Uk-
rajnának, miközben hivatalosan nem 
vesznek részt semmiben. A mai szerb ve-
zetés is megéri a pénzét.

Moszkva és Phenjan ígéretet tett arra, hogy segítik egymást a 
külföldi agresszióval szemben – jelentette be Vlagyimir Putyin 
orosz elnök a Koreai Népi Demokratikus Köztársaságban tett 
látogatása során. Putyin és Kim Dzsong Un találkozójuk során 
stratégiai partnerségi megállapodást írtak alá. A megállapodás a 
jövőbeni együttműködés útiterveként szolgál majd minden terü-
leten, a kulturális és turisztikai kapcsolatoktól kezdve a kereske-
delemig, a gazdasági kapcsolatokig és a biztonságig – mondta az 
orosz elnök, aki „valóban áttörésnek” nevezte a megállapodást.

Németország is beszállt a 2 százalékos klubba, azaz a GDP-
jének 2 százalékát költi hadi célokra. A német tőkének na-
gyon kell a hadiipar, a hadiiparnak meg nagyon kell 
a háború. Sajnos, ennek a német hadiipari bulinak 
Magyarország is részese.
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Békepárti fegyverkezés 
magyar módra

Mentsük meg 
a magyar málnát!

Veszélyben 
a magyar fokhagyma

Így ver át a tőkés!

Vége az MSZP-nek?
Lemondott Kunhalmi Ágnes és Komjáthi Imre, az 
MSZP két társelnöke a párt választmányának a június 
9-i európai parlamenti (EP-) és önkormányzati válasz-
tás eredményei miatt. Az MSZP ragaszkodott a közös 
induláshoz a DK-val és a többi párttal. Elbukták. Vége 
az MSZP-nek?

Tapasztaljuk, hogy a nyugdíjba menők vagy a 
munkahelyet váltók helyére nem vesznek fel 
új munkavállalót, ez egy új trend 2024-ben 
- mondta a Pénzcentrum június 17-én megje-
lent interjújában Mészáros Melinda, a LIGA 
Szakszervezetek elnöke, aki szerint a nagy-
vállalatoknál is vannak ugyan elbocsátások, 
de nem olyan mértékben, hogy az csoportos 
leépítésnek minősüljön, így be kelljen jelente-
ni. (https://liganet.hu/)

A magyar tőkés elit nagyszabású ambíció-
ját osztotta meg Németországban Szalay-
Bobrovniczky Kristóf honvédelmi miniszter. 
A magyar kormány békepárti, ezért „Magyar-
ország nagy hangsúlyt helyez az európai védel-
mi ipar erősítésére.” A magyar elit a Nyugat-
Balkán integrációját akarja, vagyis lenyelni a 
még független államokat és részt venni a „Szá-

hel-övezet megerősítésében”, ami a 
magyar kormány csádi gazdasági és 
katonai kalandját jelenti.

Egyre több magyar termék kerül veszélybe és tűnhet el vég-
leg. Elképesztő mennyiségű holland fokhagyma áramlott be 
2023-ban Magyarországra, ráadásul mindez valószínűleg 
kínai áru volt – tájékoztatta az Agrárszektort a FruitVeb. Ki-
emelték, tavaly 3000 tonnára nőtt Magyarország fokhagy-
ma-behozatala, ami 500 tonnával haladja meg a 2022-es 
import mennyiségét. Az éves termésmennyiség itthon 7000 
tonna körüli, amihez 3000 tonna behozott áru társul. 

Míg 40 évvel ezelőtt Európa egyik legnagyobb málnatermő 
országa voltunk 7000 hektárral, addig mostanra néhány 10 
hektárról beszélhetünk, és azok is szétszórva vannak – nyi-
latkozta egy szakember a novenyvedoszer.hu-nak. Mentsük 
meg a magyar málnát!
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Nógrád: 
nincs más út: folytatni kell, 
arccal 2026 felé!

Ne felejtsük el! 
Július 6 – Kádár-megemlékezés

Elhunyt Kövesi Gyula

Nógrád vármegye munkáspárti aktivistái is összegez-
ték a június 9-i választások tapasztalatait. Nagy Atti-
la megyei elnök, az Országos Elnökség tagja őszinte 
képet adott a végzett munkáról. Vannak eredmények, 
de vannak gondok is. A megyei tagság támogatja a 
párt döntését, hogy nincs más út: folytatni kell, arccal 
2026 felé. Az ülésen részt vett Frankfurter Zsuzsanna 
és Hajdu József, az Országos Elnökség tagja.

Életének 94. évében elhunyt Kövesi Gyula, a budapes-
ti pártszervezet  pártcsoportbizalmija. Kövesi Gyula, 
a Munkáspárt elkötelezett tagja volt. 1948-ban, 18 
éves korában lépett be a Magyar Kommunista Párt-
ba. Megélte a párt átalakulásait, az egymást követő 
országos vezetéseket, megélte 1956-ot és 1989-et, de a 
pártot sohasem hagyta el.  

Június 21-én került sor búcsúztatására. „Búcsúzni 
jöttem. Köszönöm, hogy hívtál” – mondta Thürmer 
Gyula, a Munkáspárt elnöke. „Ez megtiszteltetés szá-
momra. Régóta ismerjük egymást. Én tudom, hogy 
aktív életedben Te mit tettél, mit csináltál, hol dolgoz-
tál. Ezt talán ma sem kell tudnia a világnak.

De tudnia kell mindenkinek, hogy mindig és min-
denütt tisztességgel, becsülettel szolgáltad a magyar 
népet, védted a dolgozók emberek hatalmát. Ezt soha-
sem felejtjük el Neked.

Az elmúlt három évtizedben családod lehettünk, 
politikai, eszmei családod. A Munkáspárt soraiban 
folytattad azt, amit mindig is tettél: dolgoztál az 
emberekért, szolgáltad a közösséget. Példát mutat-
tál valamennyiünknek. Számodra nem volt alantas 
munka, csak feladat, amit el kell végezni. Dolgoztál 
a kerületedben, tartottad a kapcsolatot elvtársaiddal. 

Ha elromlott a villany, megjavítottad. Ha a tagdíjakat 
kellett beszedni, megtetted azt is.

Igyekeztél meggyőzni az embereket a Te és a Mun-
káspárt igazáról. Életeddel, munkáddal igazoltad 
minden szavad hitelességét.

Becsültünk és szerettünk Téged. Távozásod nagy 
veszteség számunkra. Hiányozni fog töretlen hited, 
elkötelezettséged, lelkes és tisztességes 
munkád. Értékes ember voltál, és ígérem, 
értékeidet magunkkal visszük.”

A Munkáspárt ez évi feladatairól döntött az Országos Elnökség. 

Július 6-án, szombaton 10 órakor 
a Fiumei úti Nemzeti Sírkertben lesz a 
hagyományos Kádár-megemlékezés.

Az idén is lesz munkáspárti rendezvény az Államalapítás 
Ünnepén. Ezúttal Székesfehérváron, augusztus 16-án, 

pénteken 10 órakor az Országalmánál.
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A kapitalizmus megöli a demokráciát, 
a békét, a végén magát az embert
Őszinte beszélgetés Thürmer Gyulával

A ඏගඅൺඌඓඍගඌඈ ඎඍගඇ ඏൺඒඎඇ, ൽൾ ආගඋ ඣඌඓඳඅඳඇ ൺ දඏൾඍൾඓෛඋൾ, ൺ 2026-ඈඌ ඈඋඌඓගඒ෬අඣඌංඋൾ. 
Fඈඅඒඍൺඍඬൽං-ൾ ൻඣൾඁൺඋർඎඇ ൺ ඏගඅൺඌඓඍගඌඈ ඎඍගඇ ංඌ? Mංඅඒൾඇ ൺ Mඎඇගඌඉගඋඍ ඃൾඅൾඇൾ ඣඌ ආංඅඒൾඇ 
අൾඁൾඍ ൺ ඃදඏෛඃൾ? Iඅඒൾඇ ඣඋൽඣඌൾൾඍ ඍൾඍඍඳඇ ൿൾඅ Tඁඳඋආൾඋ Gඒඎඅගඇൺ, ൺ Mඎඇගඌඉගඋඍ ൾඅඇදඣඇൾ.

Elnök elvtárs, július 6-án Kádár Jánosra emléke-
zünk. Önnek, aki mellette dolgozott éveken át, mi-
lyen érzés ez?

Nehéz feladat a Kádár-megemlékezésen beszélnem. 
Ha Kádár Jánosra gondolok, a vele töltött időre, ennyi 
év után se megy meghatódottság nélkül. De sok dol-
got kell összeegyeztetnem. Azt, amit sok évtizeddel 
ezelőtt fi atal munkatársként éreztem Kádár iránt, a 
mai gondolataimat a kádári időszakról és persze a ma 
időszerű ügyeit. 

34 év alatt egyetlen egyszer engedtem a kísértésnek, 
és a személyes élményeimről beszéltem. De elnökként 
nem ez a dolgom. Már nem vagyok a harmincas éve-
iben járó fi atal sem, aki mellette volt, mint ahogyan 
pártunk sem az már, mint a kádári MSZMP volt. Idő-
sebbek vagyunk, tapasztaltabbak, de főleg megválto-
zott a világ. Minden beszédem kifejezi a mi közös és 
az én személyes tiszteletemet Kádár János iránt, de 
nem állunk meg a múltnál, a jelenről szólunk.

Ön nem csak ismerte Kádár Jánost, de mellette is dol-
gozott. Miért nem beszél erről többet elnök elvtárs?

Nem tartok mesedélutánokat, ez igaz. A gyakorlatban 
igyekszem tovább adni mindazt, amit tőle tanultam.  Én 

tőle tanultam például pártot vezetni. Legyen 
rend, fegyelem a vezetésben! Bármit is te-
szünk, mindig legyen rendező elv!  Felelőssé-

günk van! Biztos hallotta már, ami-
kor fi gyelmeztetem elvtársaimat: 
mi egy országos párt országos ve-
zetése vagyunk, felelősek vagyunk 
a párttagság, de a munkásosztály 
előtt is. Ez is kádári örökség.

A mai fi atalok nem élték át a 
rendszerváltást, nem is értik, mi 
ment végbe. Ön szerint Kádár 
nem tartott a rendszerváltástól, 
nem számított arra, hogy meg-
döntik a szocializmust?

Kádár tudta, hogy a nyugat ellene 
van a szocializmusnak, de nem hitt 
abban, hogy negyven év után is meg 
lehet dönteni. Bízott a Szovjetunió 
erejében. Bízott a magyar dolgozó 
népben, abban, hogy azok a nemze-

dékek, amelyek a nyomorból emelkedtek fel a szocializ-
musnak köszönhetően, nem adják fel a szocializmust.

A régi MSZMP egy szocialista ország vezetőjeként 
nem harcolt a kapitalizmus ellen?

De, harcolt! Harcoltunk a kapitalizmus ellen, de fura 
harc volt ez. Valójában elfelejtettünk harcolni ellene. Ez 
már nem 1956 volt, nem volt friss harci tapasztalatunk, 
nem voltunk edzésben. Az 1968-as csehszlovákiai be-
avatkozást se úgy adták el, hogy fegyverrel megvédtük 
a szocializmust, hanem valamilyen kényszerlépésként. 

Az életünkre törő kapitalista a propagandában léte-
zett. De azzal a tőkéssel, akivel találkoztunk, azzal 
megpróbáltunk jóban lenni. Kicsiben is, nagyban is.

Sajnos, az 1970-es években az „enyhülés” politiká-
jával a nyugat csőbe húzta a keletet. Kádár is ekkor 
ment el a nyugati országokba, és örültünk, hogy végre 
itt az áttörés. A nyugat valójában csak taktikát vál-
tott. A vezetőkkel udvariaskodott, közben a Sorosék 
végezték az aknamunkájukat.

Közismert az a fotó, melyen Kádár János, Mihail 
Gorbacsov és Ön látható. Milyen volt a két ember 
viszonya?

Kádár eleinte hitt Gorbacsovnak. Küldje el ezt az em-
bert Pestre! Nézze meg a magyar mezőgazdaságot! – 
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mondta még 1983-ban Andropovnak, az akkori szov-
jet főtitkárnak. De később Kádár csalódott benne. Át-
látott a peresztrojka bűvészmutatványán.

Kádár 1987 októberében tett egy utolsó kísérletet, 
hogy jobb belátásra bírja Gorbacsovot. Tanuljunk a 
kínaiaktól, a maguk módján, de ők szocializmust csi-
nálnak! – mondta. Gorbacsov nem tanulni akart, ha-
nem átterelni Kínát a peresztrojka útjára. Szerencsére, 
nem sikerült!

Sokan mondják, hogy Kádár nem értette az újat, 
nem volt felkészülve. Ön, aki több mint tíz éven át 
közelről láthatta, hogy gondolja?

Csacskaság! Kádár politikai vezető volt, államférfi , 
széles ismeretekkel és tapasztalattal. Nem volt köz-
gazdász, de azt tudta, hogy az egész gazdasági reform 
nem más, mint játék a kapitalizmussal. Átveszünk 
dolgokat a kapitalizmusból, de nem engedjük, hogy 
nálunk is kapitalizmus legyen. 

Igaz, hogy a liberális hatás akkor is érvényesült?

Az MSZMP vezetésében az 1980-as évekre erős libe-
rális szárny alakult ki. Köztük Nyers Rezső és sokan 
mások. A baj az volt, hogy nem volt erős marxista 
szárny, amely ellensúlyozta volna őket. A marxista 
szárny tagjai, Berecz János, Grósz Károly és mások 
a korszerűsítés ürügyén a lényegről feledkeztek meg. 
Berecz büszke volt arra, hogy az ő hatására töröltek 
a pártprogramból olyan fogalmakat, mint „proletár-
diktatúra” vagy „demokratikus szocializmus.” Ennek 
köszönhetően 1989-re a munkás-paraszt államnak 
már nem volt ereje és eszköze megakadályozni az 
ellenforradalmat.  Az állambiztonságot lefejezték, a 
Néphadsereg kivárt, a Munkásőrség pedig nem kapott 
parancsot. Sajnos, Kádár már nem tudta ezt a folya-
matot megállítani.

Ön szerint mi van ma Magyarországon, kapitaliz-
mus vagy szocializmus?

Értem a kérdését. A liberálisok azt igyekeznek elhi-
tetni, hogy Orbán feladja a kapitalizmus alapintézmé-
nyeit, és szocializmust csinál. Ez nem igaz!

Ma Magyarországon kapitalizmus van. A politikai 
hatalom a tőkéseké, és nem a népé. A gazdaságot pri-
vatizálták, a magántőke szava a döntő.

Az Orbán-kormány használ olyan módszereket, ame-
lyeket mi is használnánk, ha hatalmon lennénk. Ilyen 
az energetika, a vízellátás, a bankok államosítása, új 
állami tulajdonú üzemek létrehozása. Ilyen a lakos-
ságnak nyújtott kedvezmények egész köre. Ilyen a ke-
leti nyitás politikája.

Csakhogy Orbán részéről ez államkapitalista prog-
ram, amellyel a tőkésosztály közös érdekeit veri ke-
resztül az egyéni magántőkés érdekeivel szemben. A 
mi részünkről az ilyen lépések a szocializmus, a nép-
hatalom erősítését szolgálnák.

Milyen ma a Munkáspárt helyzete?

A választási gyűjtés is azt mutatta, hogy sok ember is-
mer bennünket, de még több meg nem ismer. Sok em-
bernek tetszik az, amit csinálunk, sok ember viszont 
közömbös. Van erkölcsi tőkénk, sokan odafi gyelnek 
ránk. Ezzel nem tudunk bejutni a hatalmi szervekbe, 
de a közélet felszínen maradunk. Ez fontos eredmény!

A modern kapitalizmus modern pártokat kreál, külön-
böző trükkökkel igyekeznek a választókat megnyerni. 
Nincs szilárd ideológiájuk. A DK megpróbálta magát 
baloldali szociáldemokratának eladni, nem sikerült.  

Az MSZP elvérzett, későn kezdett a dolgozó ember 
ügyeivel foglalkozni, és Gyurcsányék kormányzása 
után nem is áll jól nekik a „népbarátság”.

Nekünk szilárd az ideológiánk. Mi szocializmust 
akarunk. Ez elválaszt bennünket mindenki 
mástól. De ma ez a kérdés nincs napirenden.
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A mi fő gondunk az, hogy megtaláljuk azt a kérdést, 
ami most döntő az embereknek és illeszkedik a mi fel-
fogásunkba. A Fidesz azt mondta: Csak a béke, csak a 
Fidesz! Az ellenzék az ellenkezőjét mondta: nincs há-
ború, csak háborús pszichózis, Orbánt kell leváltani.

A Munkáspárt a béke ügyére helyezte a hangsúlyt. 
Meggyőződésem, hogy helyes döntés volt, mert a há-
ború veszélye súlyos. Más kérdés, hogy az emberek 
nem érzékelik. 

Lenin 1917-ben két kérdésre koncentrált: kenyeret a 
népnek, békét az országnak! Egy háborúban kiéhezett 
ország számára ez volt a fontos.

De mi napjaink kérdése? Az egészségügyet sokan 
szidják. Talán itt tudnánk valamit tenni. Az Orszá-
gos Elnökség ezért döntött úgy, hogy dolgozzuk ki az 
egészségügy fejlesztésének munkáspárti alternatívá-
ját, olyan megoldást, ami nem a pénzt szolgálja, ha-
nem az embereket!

Hogy állunk a fi atalítással?

A kampány során sokan jelentkeztek az interneten 
keresztül a pártba. Sajnos, jelentős részük lemor-
zsolódik. Tisztelet a kivételnek, nem tudjuk a fi atalt 
megfelelően kezelni. Ezen javítanunk kell.

Az elmúlt időszakban több te-
hetséges fiatal jelent meg a párt-
ban. Megpróbáljuk közelebb 
hozni őket a vezetéshez, tanul-
ják meg, mit jelent egy országos 
párt vezetése!

A mostani választási munkában is 
találtunk sok dolgozni akaró fi atalt. 
Őket is fel kell építenünk 2026-ig. 

Vannak, akik szerint nem me-
gyünk előre, fölöslegesek a kite-

lepülések, a gyűlések, 
amikor nem érünk el 
eredményt. Ön szerint?

Nem elég, hogy vagyunk? Ha nem 
csinálnánk semmit, már régen nem 
lennénk. A gyűlések, a háborúellenes 
akció, a választási munka, a Szabó 
Ervin Akadémia, és általában a párt 
működése tart bennünket életben.

Ilyen rossz körülmények között 
fenntartani a pártot nagy teljesít-
mény!  A többi majd jön!

Mi lesz, ha nem lesz szükség a 
Munkáspártra?

Megnyugtatom: ilyen nem lesz. 
A kapitalizmus nem oldja meg a 
problémáinkat, sőt tönkretesz ben-
nünket. Nézzék meg, hova juttatták 

Európát, a háborúról nem is beszélve. A modern kapi-
talizmus nem fog szocializmussá válni. Az EU erre jó 
példa.   Az EU megöli a demokráciát, megöli a békét, a 
végén magát az embert. 

Mindez a kapitalizmus következménye. A kapitalizmust 
pedig nem lehet kigyógyítani, legfeljebb kezelgetni. 

Most kapitalizmus van. Ez akkor változik meg, ha 
más erők kerülnek a hatalomba és megváltoztatják a 
tulajdonviszonyokat. A Tisza pártot most felkapták az 
emberek. De Magyar Péter nem a dolgozót akarja a 
hatalomba juttatni, hanem önmagát és az őt pénzelő 
tőkéscsoportokat. A gyárakat se adnák a dolgozók-
nak, legfeljebb elvennék a mostani tőkéstulajdonostól 
és odaadnák egy másik tőkésnek.

A megoldás a szocializmus, az, amit csak a Munkás-
párt képvisel. A kérdés, hogy az emberek többsége 
mikor ébred rá erre. Mindenki nem fog támogatni 
bennünket, de a dolgozó osztályok legtudatosabb ré-
sze igen.  Van értelme tovább dolgozni, a mi utunk 
a helyes. Egy fi atal párttagunk, Villangó Máté írta 
minap: tudom, hogy „az én gondolatmenetem a jó, és 
igen is jó a szocializmus és ez lehet a jövő.” 

Köszönöm neki. Ezért építjük 35 éve a Munkáspártot, 
ezért nem adjuk fel ma sem!
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A Munkáspárt feladatai 2024. második félévében
A Munkáspárt 30. kongresszusa meghatározta a Munkáspárt politikájának tartalmát és fő irányait a 2025-ig tartó időszakra.

Mutassuk meg az embereknek, hogy a kapitalizmus válságára a szocializmus a megoldás! Emlékeztessünk a ko-
rábbi szocializmus vívmányaira, mutassunk rá azokra az értékekre, amelyeket a modern kínai szocializmus kínál!

Őrizzük meg a Munkáspárt marxista jellegét, küzdjünk a kapitalizmus ellen, az ember érdekeit szolgáló közös-
ségi társadalomért, a szocializmusért. 

Képviseljük a jövőben is a dolgozó emberek érdekeit!

Álljunk ki nemzeti értékeink, nyelvünk, kultúránk, függetlenségünkért!

Védjük, óvjuk, őrizzük, erősítsük a pártot, a Munkáspártot!  

***

Az Országos Elnökség ennek alapján az alábbiakban jelöli meg a Munkáspárt tennivalóit

1. A háború elleni harcban nem lehet megállás! A világháború reális veszély, a béke ma a legfontosabb! 
Az eddigi tapasztalatok alapján dolgozzuk ki a rendezvények új formáit.

2. Az elmúlt időszakban több tehetséges fi atal jelent meg a pártban. Hozzuk közelebb őket a vezetéshez, ta-
nulják meg, mit jelent egy országos párt vezetése!
A párt elnöke tegyen javaslatot munkacsoportok létrehozására és néhány fi atal bevonására meghívottként 
az OE üléseire.

3. Kezdjük meg a felkészülést a 2026. évi országgyűlési választásokra!
4. Dolgozzuk ki az egészségügy fejlesztésének munkáspárti alternatíváját, olyan megoldást, ami nem a pénzt 

szolgálja, hanem az embereket!
5. Folytassuk a Szabó Ervin Akadémia munkáját, bővítsük új formákkal és eszközökkel.
6. Dolgozzuk ki a Munkáspárt működésének rendjét az esetleges rendkívüli helyzetekre!
7. Erősítsük a kétoldalú nemzetközi pártkapcsolatokat, különös tekintettel a kínai, portugál, német, olasz, 

belarusz, orosz pártokra. Vegyünk részt a kommunista és munkásmozgalom nemzetközi fórumain.

Budapest, 2024. június 16.
Országos Elnökség
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Lépten-nyomon átver az EU
Futunk az illúziók után, az EU meg jót nevet 
Az Európai Unió Magyarország döntési jogát semmibe véve további 1,4 milliárd eurót különített el a fegy-
verszállítások fi nanszírozására, illetve javaslatot terjesztettek elő katonai kiképzők Ukrajnába küldéséről – 
közölte Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter Luxembourgban.

A Külgazdasági és Külügyminisztérium közleménye 
szerint a tárcavezető az európai uniós külügyi tanács 
szünetében tartott sajtótájékoztatóján arról számolt 
be: annak ellenére, hogy Magyarország nem ért egyet 
vele, újabb 1,4 milliárd eurót használnak fel az ukraj-
nai fegyverszállításokra az Európai Békekeretből.

Ez az 1,4 milliárd euró a lefoglalt vagy befagyasztott 
orosz vagyonelemekből származó bevétel összege 
gyakorlatilag, s mivel Magyarország tartózkodott az 
első olyan szavazásnál, amely ezek felhasználásáról 
szólt, ezért a tanács jogi szolgálata, Brüsszel, a bürok-
raták és egyes tagországok is úgy gondolták, ez kellő 
hivatkozási alap ahhoz, hogy Magyarország döntési 
jogát semmibe vegyék – adta hírül az MTI.

A külügyminiszter szerint az EU láthatóan folytatni akar-
ja a vörös vonalak átlépését, „amit tanúsít, hogy a kül- és 
biztonságpolitikai főképviselő olyan javaslattal állt elő, 
amelynek alapján az ukrán katonák kiképzése Ukrajna 
területén is folyhatna, nem csak más országokban”. 

Az EU lépten-nyomon átver bennünket, de a magyar 
kormány továbbra is abban hisz, hogy minden meg-
változtatható. Lehet, sőt biztos, hogy nem az öreg spa-
nyol, Borrell lesz a következő kül- és biztonságpoliti-
kai főképviselő, de vajon mi fog változni, ha az észt 
miniszterelnök, Kaja Kallas veszi át a tisztséget? 

Orbán Viktor Meloni olasz miniszterelnökkel próbál 
közös támadást indítani, noha a magyar-olasz közös 
fellépés eddig többnyire elmaradt. Meloni ugyanúgy 
szidja a migrációt, mint Orbán, de ettől az EU-ban ők 

is engedték átmenni a migrációs paktumot. Mit ér egy 
Olaszország, amelynek a nyakán ott ülnek a németek?

Szalay-Bobrovniczky honvédelmi miniszter európai ha-
diiparról álmodik, s persze arról, hogy majd a magyar 
hadiipari üzemek is labdába rúgnak. A hadiipar valóban 
nagy üzlet, nem véletlenül nyomja a nyugati tőke. Ma-
gyarországot nem azért vonják be, mert a profi ton akar-
nak osztozkodni. Helyet adunk a német fegyvergyárak-
nak, komoly állami támogatást is kapnak, és még a ter-
mékeik egy részét is megvesszük. A hülyének is megéri!

Az Európai Uniónak (EU) mindenekelőtt Európa bé-
kéjét és biztonságát kell szavatolnia, egykor az alapító 
atyák is ezzel a céllal hozták létre az európai államok 
közösségét, és ma is ezt várják az európai emberek – 
hangsúlyozta Bóka János, az európai uniós ügyekért 
felelős miniszter a Facebookon.

Miniszter úr fi atal, de azért tudhatná, hogy az EU-t 
nem ezért hozták létre. Békéről abban az értelemben 
volt csak szó, hogy az EU-val fékezni akarták a fran-
cia és a német tőke egymás elleni utálatát és harcát, 
amely a 20. században két világháborúhoz is vezetett. 
De az EU nem kezdte jobban szeretni Oroszországot, 
és nem akarta gyámolítani a kis országokat sem. 

Bóka János szerint a 2024-es magyar EU-elnökségre 
válságos időkben kerül sor. Ez igaz! A miniszter a ki-
hívások között említette a szomszédságunkban dúló 
háborút, a hanyatló európai versenyképességet, az EU 
kereskedelmi kapcsolataiban erősödő feszültségeket, a 
migrációs válságot, a forrongó európai agráriumot, va-

lamint a demográfi ai kihívásokat is.
 
„Új európai versenyképességi pak-
tumra van szükség, új megközelítés-
re a migrációval kapcsolatban, erő-
sebb európai biztonsági és védelmi 
politikára és azonnali intézkedések-
re, hogy ismét az európai emberek, 
az európai gazdák álljanak a közös 
agrárpolitika középpontjában” – 
jelentette ki Bóka János. 

Mindez jól hangzik, de hiába lesz 
az EU soros elnöke Magyarország, 
az alaphelyzeten ez nem fog vál-
toztatni. A magyar kormány meg-
próbál küzdeni az európai nagytő-
kével, miközben a fő kérdésben, a 
kapitalizmus védelmében nagyon 
is egyetértenek. Innen tovább min-
den csak illúzió
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A Szabadság a Munkáspárt központjában és alapszervezeteinél igényelhető.

Manapság ebben az összekavarodott világban, ami-
kor már azt sem tudni, ki a fi ú és ki a lány, jogosan 
vetődik fel a kérdés: mi is a baloldal? Mi erre ponto-
san tudjuk a választ: az az ember baloldali, aki egy 
egyenlőbb, igazságosabb társadalmat akar, támogatja 
az állam társadalmi és gazdasági szerepvállalásának 
kibővítését, és a dolgozók érdekeit tartja szem előtt, 
nem a gazdasági érdekcsoportokét. 

Ha így nézzük, mi baloldaliak vagyunk. Sőt, eb-
ben az országban egyedül mi vagyunk baloldaliak. 
Ugyanakkor manapság a közbeszéd már korántsem 
ezt érti baloldal alatt. A baloldal manapság egyenlő az 
amúgy klasszikusan jobboldali ideológiának számító 
liberalizmussal, a gender és woke őrülettel, valamint 
a nyugati érdekek pénzért történő gátlástalan kiszol-
gálásával. Na, ezek mi egyáltalán nem vagyunk!

Valamint van egy másik igazán időszerű aspektusa 
a kérdésnek: mégpedig az, hogy ha ma már korántsem 
egyértelmű, ki melyik térfél tagja a posztmodern utáni 
politikai korszakban, vagyis amiben most élünk, már 
nem biztos, hogy akkora szerepe van a hagyományos 
politikai patkón való elhelyezkedésnek, mint korábban. 

Ahogyan a társadalom és az életünk, úgy a politika 
is gyökeresen megváltozott. A konzervatívok klasz-
szikusan szocialista ígéreteket hangoztatnak bizonyos 
kérdésekben, például küzdenek a szegénység ellen, 
beleszólnak államilag piaci folyamatokba, bizonyos 
kérdésekben balra tolódtak, míg a szociáldemokra-
ták identitásuk elvesztve a jobboldali liberalizmus és 
libertarianizmus felé fordultak. Elzárkóznak az állam 
piaci szerepvállalásától, privatizálnák a még állami 
kézben maradt vállalatokat is, támogatják a háborút. 

Se a jobb, se a bal, csak a Munkáspárt!
Tehát egyszóval a politikai térfelek sokkal kibogozha-
tatlanabbá váltak, és így jogosan merült fel a kérdés, 
hogy vannak-e még egyáltalán politikai oldalak, vagy 
ha igen, van-e még szükség rájuk. 

Nem most szeretném megfejteni ezt a kérdést, de 
én úgy gondolom, hogy vannak politikai oldalak, ám 
azok teljesen más természetűek, mint korábban bár-
mikor. Ma a valódi baloldaliság elsősorban emléke-
zetpolitikai kérdés. Amikor azt mondjuk, baloldaliak 
vagyunk, akkor ezzel a szóval arról beszélünk első-
sorban, mit jelent számunkra a múlt, hogyan értékel-
jük a Monarchiák társadalmi elnyomását, szolidaritást 
vállalunk-e a dolgozók történelmi harcával, hogyan 
értékeljük a Kádár-korszak vívmányait, és kevésbé 
beszélünk ezzel a szóval a máról. Hiszen a mai poli-
tikai helyzetben és abban a robbanásszerűen fejlődő 
társadalomban, amiben ma élünk, már kevesebbet je-
lent ez a szó, a közbeszédben is elvesztette jelentését, 
és egy új, korántsem pozitív töltetű jelentést kapott.

 Ma a fontos az, hogy egy párt az egyszerű munká-
ból élő emberek érdekeit képviselje, az ő életüket pró-
bálja meg jobbá tenni, és ezzel együtt mindig az ország 
érdekét tartsa szem előtt, és tudja reálisan szemlélni 
a világ eseményeit, és azokra mindig (az első bekez-
désben írt), valaha klasszikus baloldali szemléletnek 
mondott módon tudjon reális választ adni.

A MUNKÁSPÁRT ezért mondja: 
Se a jobb, se a bal, csak a Munkáspárt!

Uඋൻංඇ Gඒදඋඒ, ൺ Mඎඇගඌඉගඋඍ 
Pൾඌඍ ඏගඋආൾඒൾං ൾඅඇදൾ



Hova menjünk nyáron?
Itt a nyár. Nem mindenki szeret strandra menni, vagy távoli helyeket felkeresni. Érdemes körbe nézni ide-
haza. Sok minden új épült Magyarországon, vagy megújították a régit. Jó szórakozást, kellemes nyarat!

Veszprém kihagyhatatlan úti cél. Csodálatosan 
megújult a veszprémi vár, romantikus sétára vár 
időst és fi atalt.

A Tatai Fényes Tanösvény kellemes sétára ad 
lehetőséget. Páratlan szépségű táj, és ha már Tatán 
vannak, menjenek el a Tatai Várhoz is!

Szolnokra ritkán gondolunk a turista fejével, pedig 
sok látnivaló van. A szolnoki Szigligeti Színház 
felújított épülete csak egyike Szolnok vonzó látvá-
nyosságainak.

A Magyar Zene Háza a Városligetben kiváló 
program nyáron is. Érdemes többször is felkeresni, 
csodálatos élményt nyújt.

Székesfehérvár történelmi városunk. Télen is, nyáron 
is vonzó. A Belváros, a királyi palota romjai nemze-
dékeket vonzottak és vonzanak. Augusztus 16-án itt, 
az Országalmánál lesz a Munkáspárt ünnepsége is az 
államalapítás évfordulóján.

A Budai Vár lassan teljesen megújul. A Szent 
István Terem olyan látványosság, ami a háborús 
pusztulása után nyolc évtized elteltével született 
újjá.  Ne hagyják ki!


